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Gumijasti podplati 
spet zamujajo 

Veliko j e  bilo pri nas že govorjenega in  napisanega o po-
manj  lean j u  in nepravočasni dobavi materiala za reprodukcijo, 
kar zavira nemoteno delo v proizvodnji. Vzroki za pomanj
kanje so zelo različni, najpogostejši pa so vsekakor pomanj
kanje surovih kož na svetovnem tržišču, nesolidnost In malo
marnost nekaterih dobaviteljev pri  spoštovanju dobavnih ro
kov, včasih pa tudi Interno določanje rokov za dobavo, ki  j i h  
moramo sprejemati, če se hočemo prilagajati trgu. 

Sedanji prostori Alpine na Colu so že pretesni 

Na Colu - le tako naprej 
Naš novi obrat za izdelavo 

zgornjih dolov na Colu j e  v 
prvih petih mesecih opravičil 
svoj obstoj. 

Število izdelanih zgornjih 
delov se j e  dvakrat pove

čalo, in sicer od 250 parov 
dnevne proizvodnje na 500 pa
rov. Produktivnost j e  porasla 
za 20%, (kar nam pove, da 
so se dalavke zelo hitro pri
vadile novemu dolu. 

Trenutno j e  na Colu zapo
slenih 64 delavk. Naša želja 
je, da obrat čim hiitreje šte
vilčno povečamo, vendar pa 
nam tega ne dopuščajo dc-
Hovnii prostori, ki so premajh
ni in bo v teh prostorih mož
no zaposliti le še 5 deJavk. 

Po pogodbi, ki j e  bila skle
njena in podpisana ob otvo
ritvi obsitoječega obrata na 
Colu, bi do konca leta 1972 
Kraiievna skupnost Cal ob 
pomoči SO Ajdovščina zgra
dila novo stavbo, Alpina pa 
bi uredila ostaila dela, tako, 
da bi bilo do poletja leta 
1973 že vse narod za preseli
tev v novi obrat. Kdor pozna 
razmere na Colu, j e  gotovo 
opazil, da se prej  zapisane be
sede niso uresničMe in ker 
bo verjetno vsakega zanimalo 
zakaj, bom poizkusil to tudi 
obrazložiti. 

Zanimivo j e  to, da se stvari 
niso zataknile zaradi finanč
nih težav, kar bi bilo 

opravičljivo, pač pa pri iz
meri zemljišča in izdaji lo
kacijskega dovoljenja — torej 
pri občinski administraciji. 
Kljub večkratnemu posredo
vanju pri SO Ajdovščina se 
stvari do sedaj še niso uredi
le. Obljubljeno pa je, da bo
do do konca decembra pri
pravili vso potrebno doku
mentacijo in bo SGP Gorica, 
ki bo izvajailec del, takoj v 
začetku leta 1973 začelo z deli. 
Ce bo šlo vse tako, kot j e  
sedaj dogovorjeno, ne bo ve-

Nekaj let že odlašamo z in
vesticijo v novo prodajalno v 
2ire).^ Ko smo na številnih 
sejah dclavsikega sveta raz-
prav.jali o investicijah v ma
loprodajni mreži, smo skoraj 
vediio govorili, da j e  napočil 
čas. Ja tudi v Zireh zgradimo 
sodoono trgovino. 

Urbanistični načrt kraja se
da j  predvideva, da se za nas 
industrijska cona, ki j e  pred
videna v smeri Kladivarja in 
nove Etikete, podaljša tudi v 
smeri Račeve. V bodočem ži-
rovskem trgovskem centru 
bomo imeli tudi svoj sodobni 
lokal. Stal bi nekje sredi 
travnika, tako, da bo lahko 
spredaj urejen prostor za pe-

liko zamujenega glede dolo
čenih vseldtvenih rokov. 

Prav gotovo pa bo poitrebno 
z naše strani še nadaljnje pri
zadevanje, talko pri gradnji, 
kot pri postavitvi tehnološke
ga postopka, s a j  nam j e  obrat 
na Colu že sedaj, čeprav j e  še 
v maiajšem obsegu, nepogreš-
Ijiiv. Prizadevali si bomo, da 
naši interesi po zgornjih de
lih. kakor interesi prebivalcev 
okoliških krajev Cola po za-
posli(tvi čim prej dosežejo 
skupen cMj. Jože BOGATAJ 

šce in zadaj parldrm prostor 
podjetja, ki nam j e  potreben. 

Bodoči center t i r i  naj  bi 
zasedal obe strani ceste, in si
cer od Zadružnega doma pro
ti Dobračevi ter njegovo na
sprotno stran na travniku, ki 
j e  še nezaseden. 

Trenutno se delajo detajlne 
skice in maketa za novi AL
PINA center, ki bi imel malo 
Širšo zasnovo in funkcijo. Se
veda bo glavni poudarek na 
trgovini, ki b o  imela razde
ljeno prodajo po glavnih sor-
timentih obutve (smučarska, 
modna). 

Kaj več o n j e j  pa, ko b o  
izdelana maketa in bo lažja 
predstava o sami zgradbi. 

I. REJC, dipl. oec. 

Za ilustracijo na j  navedem 
samo primer nesolidnosti 
Tovarne gumijastih jxxlpla-
tov JOSIP KRAS. Ze drugo 
leto nam v nabavni službi 
povzroča največje težave za
radi zamujanja dobavnih ro
kov. Obljubljaild so nam, da 
se lanske razmere ne bodo 
več ponovile. Verjeli smo jim 
in 21. marca letos naročili 
16.000 parov podplatov Karlo 
z dobavnim rokom 25. julija. 
Odlitkov nam še do danes ni
so v celoti dobavili. In še en primer: Podplate 
Siilvana smo naročili 18. 4. 
1972, s tem, da naj  bi proce
dura poizkusnih modelov, na
ročilo kalupov (te dobijo iz 
uvoza) potekla do 1. 7. 1972. 
S tem dnem pa naj  b i  pri
čela sukcesivna dobava po 
1.000 parov dnevno, dokler ne 
bi biila dobavljena vsa koli
čina, to j e  35.000 parov. Zad
nj i  podaljšani rok dobave z 
našim pristankom zaradi nji
hovih težav in okvar stroja 
za mešanje mase za omonjene 
podplate j e  bM 20. 9. 1972. Tu
di tega dogovora niso upošte
vali. danes dolgujejo še cca 
6.000 parov teh odlitkov. Ta
kih primerov pa j e  bilo še 
več. 

Nabavna služba se j e  na vse 
načine prizadevala, da bi do

bila podplate, vendar z malo 
uspeha. Zvezo z dobaviteljem 
smo vzdrževali s telefonskimi 
razgovori in telexi, referent, 
ki dola s tem podjetjem j e  
bil vsak drugi dan v Karlov-
cu. pa tudi naši šefi so se 
dogovarjali. Rezultat j e  ostal 
nespremenjen — odlitkov še 
na. V vrsti izgovorov j e  bilo 
nekaj tudi objektivnih; ven
dar pa smo mi škodo le ime
li zaradi zastojev v proizvod
nj i  in povečanju nabavnih 
stroškov, pogostnih voženj in 
ostalih stroškov. Podjetje JO
SIP KRAS že v lanskem letu 
ni hotelo pristati, da bi nosi
lo stroške zaradi nepravoča
snih dobav. Pripravljeni so 
priznati le transportne stro
ške po železnici do Škofje 
Ldke. Vemo pa, da so poseb
ni prevozi s kamioni nepri
merno dražji. 

Tega dobavitelja bi mi le
tos že opustili, če ne bi iz
deloval tako kvalitetnih gumi 
odlitkov. 

V bodoče bomo morali vse
eno dobro razmisliti skupaj 
z razvojno službo, k j e  bomo 
naročali materiale, da ne bo
mo imeli podobnih proble
mov z dobavami kot sedaj. 

Lojze KOLENO 

Ob KRAJEVNEM PRAZNIKU 21 
ROV, 23. oktobru, k o  proslavl jamo 
29. obletnico osvoboditve našega 
kraja, čestitamo vsem občanom z že
l jo,  da  b i  se naš k r a j  v bodoče še 
hitreje razvijal. 

Samoupravni organi in 
družbeno-politične organizacije 
ALPINE 

ALPINA center 



Gradili bomo 
2e nokaj let smo čedalje 

bolj na tesnem s prostori. 
Ргм1 tremi leti smo zgradili 
novo proizvodno haJo, za ka
tero smo predhodno mislili, 
da bo skladišče. Sele po do
brem preudarku j e  bilo skle
njeno, da j e  vendar de bolje, 
da dobi proizvodnja nove 
prostore, k je r  b i  s e  lahko bo
l j e  organizirala ter da se v 
izpraznjene prostore preseli 
skladišča. 2e ob sami selitvi 
smo spoznali, da bodo razpo
ložljivi prostori za celotno 
Skladiščenje premajhni in 
smo še naprej obdržali na
jeta skladišča izven tovarne. 
V zadnjem času, ko j e  pro
izvodnja začela proizvajati 
precej več in blago čaka na 
sezono, so postali dosedanji 
prostori premajhni in zato j e  
bilo treba najti ugodnejšo re
šitev za daljše obdobje. Odlo
čili smo se, da zgradimo no
vo skladišče, ki n a j  zadosti 
sedanjim potrebam z upošte
vanjem rasti vsa j  za deset let. 
Ko so bili pripravljeni prvi 
izračuni potreb po kvadratu
ri, smo se odločili, da ta 
maksimum še povečamo in 
pristaili smo na več kot 
3.000 m%. 

Skladišče bo namenjeno 
vskladiščemju gotovih izdel
kov, ostanek prostorov pa 
bomo namenili novi proizvod-

nji. Grajeno bo v sodobnem 
stilu, pritlično v višini 7 m, 
kar bo omogočilo sodobna 
transportna sredstva in sodo
ben notranji transport. Sedaj 
iščemo najbolj  primerne re
šitve za opremo, ki na j  bo 
ccnona, prikladna iin funkcio
nalna. V novem skladišču bo
do potrebne tudi nove meto
de dela, zaradi tega moramo 
analizirati slabe strani dose
danjega dela in poizkusiti 
vpoljati tako metodo dela, ki 
nam b o  lahko uspešno služi
la, ko se bomo vselili v nove 
prostore. Zato smo tudi pro
storsko približali] odpremni 
oddolek skladišču, tako da bo 
sodelovanje med skladiščniki 
in delavci, ki delajo na od
prem!, čimbolj povezano. Se
d a j  j e  zolo težko dolati in 
imeti stoodstoten pregled nad 
celoto, s a j  j e  blago vskladi-
ščeno v sedmih prostorih, od 
katerih so tri je izven tovarni
škega dvorišča, poleg tega pa 
j e  blago, ki j e  pripravljeno 
zo odpremo, zloženo kar po 
stopniščih. Za nov način skladiščenja 
bomo rabili več strokovnih 
delavcev in manj tistih, ki 
nosijo in vozijo, kar nam bo
do omogočile nove moderne 
naprave in en sam volik pro
stor. 

Ivan CAPUDER 

novo skladišče 

NOVO 
SKLADIŠČE 
V TLORISU 

Lokacija novega skladišča gotovih Izdelkov 

Iz projekta novega skladišča: elementi vzhodne fasade 

Okno v svet 
Nazadovanje 
proizvodnje obutve 
v ZRN 

Obutvena industrija j e  za
beležila v prvem polletju 1972 
2Л %-no nazadovanje proiz
vodnje, kar j e  precej manj 
kot v letu 1971 in 1970. Pro
da ja  obutve v prvem polletju 
1972 j e  bila za 7,2% večja 
in dosegla 147,8 mili j .  parov, 
pri čemer so pridobili v glav
nem inozemski dobavitelji, ki 
so  povečali svojo prodajo od 
72,4 na 82,9 mili j .  parov. Nji
hov delež na nemškem tržišču 
znaša 57 %. Izvoz nemških 
proizvajalcev pa j e  v prvem 

polletju 1972 nazadovali za 
1Л% na 9,9 milij. parov. Za
radi višjih cen j e  obutvena 
industrija svoj promet sacer 
povečala za 5,8% na 1,6 mlrd 
DM, brez upoštevanja zviša
n ja  cen pa j e  porast prometa 
znašal 0Л %. Zaradi zmanjša
nih naročil za 5,7 % j e  morala 
panoga od januarja do maja 
uvesti skrajšan delovni čas. 

Vir: Frankfurter Allge-
meine 203, 2. 9. 1972 

Italijanska proizvodnja 
čevljev v težavah 

ItaiMjanska proizvodnja us
njene obutve, ki j e  bila v 

zadnjih letih zolo uspešna, 
zlasti v izvozu, j e  v zadnjem 
času zašla v težave. 2e v pre
teklem letu se j e  proizvodnja 
znižaila za 10 %, pretežno za
radi stavk. Ta industrijska 
panoga vključuje 3000 indu
strijskih podjetij in 4000 
manjših obratov, ki bazirajo 
na ročnem dolu, s skupno 
94.000 zaposilenimi. Proizvod
ne kapacitete te industrijske 
panoge so bile lota 1971 ko-
riščene 85 %-no. Najpomemb
nejŠi odjemalec so ZDA. V 
letu 1971 j e  doseirla celotna 
proizvodnja približno 268,40 
milij. parov čevljev v vredno
sti 410,29 mlrd lir, pri če
mer j e  bil delež ZDA 71,84 
miilij. parov proti 79,65 milij. 
parov v letu 1970. Na drugem 

mestu j e  bila ZRN s 44,97 
milij. parov. Nazadovanje iz
voza za 8 milij. parov v letu 
1971 j e  za italijanske proizva
jalce zaskrbljujoče spričo 
dejstva, da so ZDA lani po
večale uvoz čevljev za 20 %; 
pri tem se j e  uvoz iz Brazilije 
povečal trikratno, iz Španije 
pa za 64%. Ugodnejše j e  sta
n j e  v državah EGS, katerih 
delež v italijanskem izvozu 
čevljev znaša 40%. 

Vir: Nachrichten fiir 
Aussenhandel 189, 28. 9. 
1972 

Promet 
v zaliodnonemški 
usnjarski industri j i  

Industrija usnjarskih izdel
kov j e  v 1.000 podjetjih z 

32.000 zaposlenimi v prvem 
polletju 1972 povečala promet 
za 5,4%, upoštevajoč porast 
cen za 6,3 % pa dobimo 
1 "/irno nazadovanje. Tudi zu-
nainjetrgovinska bilanca pano
ge se j e  še naprej poslabšala. 
Uvoz usnjenih izdelkov se j e  
povečal za 38% na 115 milij. 
DM, izvoz pa se j e  po moč
nem nazadovanju pogojenem 
z valutnimi spremembami ra
hlo dvigml za 4,5 % na 85 
milij. DM. Delež uvoza pri 
nemškem tržnem volumnu jo  
tako porasel od 11% lani na 
15 % letos. 

Vir: Frankfurter Allge-
meine 200, 30. 8. 1972 



Delitev zaradi združitve 
v razpravah o izvajanju 

ustavnih dopolnil v našem 
podjetju se pogosto siLiši bo
jazen, da hi z ustanovitvijo 
več temeljnih organizacij 
združenega dela (TOZD) raz
bili enotnost ciljev podjetja. 
Laliko bi se namreč zgodilo, 
da vsaka TOZD začne voditi 
svojo lastno poslovno politi
ko v škodo drugih. Tako npr. 
ne bi bilo prav, če bi malo
prodajna mreža kot TOZD od
klonila prodajo naših proiz
vodov in se rajši  orientirala 
na druge proizvajalce. Prav 
tako se ne bi smelo dogoditi, 
da bi proizvodna TOZD svoje 
proizvode r a j  šli prodaila dru
gemu kupcu (npr. za izvoz), 
maloprodajno mrežo pa pu
stila na cedilu. Bojazen j_* 
tudi, da bi zaradi muhavosti 
tržišča ena TOZD lahko brez 
svojih zaslug veliko bolje 
uspevala od druge, kar bi ro
dilo neupravičene razlike gle
de reprodukcijske zmožnosti, 
glede osebnih dohodkov, sred
stev skupne porabe itd. Vse 
to pa bi na koncu lahko pri
peljalo colo do odcepitve ene 
ali druge TOZD, ki se lahko 
osamosvojil kot podjetje ali 
pa priključi kakemu druge
mu podjetju. Takšne bojazni 
imajo svoj koren v slabih 

izkušnjah iz preteklosti, ko 
smo ustanavljali dkonomske 
enote. Takrat marsikaj ni bi
l o  do konca premišljeno in j e  
v resnici prišlo do nezažele
nih razlik med ekonomskimi 
enotami, pa tudi do teženj po 
odcepitvi (konkretno malo
prodajne mreže). TOZD niso formalnost 

Pri temeljnih organizadjah 
združenega dola ne gre za 
obujanje ideje o ekonomskih 
enotah in j e  podobnost z nji
mi le površinska. Ustavna do
polnila imajo vsebinsko po
vsem drugačen, globji pomen. 
To, kar naj  bi se zdaj uvedlo, 
so v bistvu revolucdonarnc 

spremembe v organizaciji in 
vsebini samoupravljanja, in 
se morajo odraziti predvsem 
v sferi odločanja. Tudi v od
nosih med vodenjem in 
upravljanjem mora priti do 
koreiniitih vsebinskih spre
memb, kajti funkcija vodenja 
se mora omejiti zgolj na iz
vrševanje odločitev organov 
upraiviljanja. 

Temeljne organizacije zdru
ženega dela so le pogoj, da 
se lahko začne in razvija 
takšna preobrazba samo
upravljanja. Zato bi popolno
ma zgrešili namen, če bi šili 
na formalistično ustanavlja
nje TOZD, da bi pač zadostili 
črki ustave lin morda pritisku 
političnih forumov. 

Vsem v korist — nikomur 
v škodo 
Tisto, za kar se bomo v 

podjetju odločili, mora biti 
odraz naših lastnih potreb in 
naših lastnih, predvsem dol
goročnih interesov. V intere
su dolavcav katorekoLi seda
n j e  enote ne more biti razbi
janje podjetja. Narobe, pod
jet je  mora postati odraz 
skupnih interesov delavcev v 
vseh enotah. 

Temeljne organizacije se 
združujejo v podjetje kot 
enakopravni partnerji zaradi 
zaščite tistih lastnih koristi, 
ki so vsem Skupne. Dohod
kovni sistem, ki bo podlaga 
za ugota^janje rezultatov de
la vsake TOZD, torej ni sam 
sebi namen, kot je  to b.lo 
več aiU manj pri ekonomskih 
enotah, ampak j e  le eden od 
pogojev za izvajanje ustavne
ga načela, da tisti, ki ustvar
j a j o  dohodek, z njim tudi 
razpoilagajo. Naša družba je  
očitno prišla do spoznanja, 
da j c  bistvo samoupravljanja 
vondarJe v razpolaganju z 
družbenimi sredstvi. Ce se 
medsebojne obveznosti TOZD 
s samoupravnim sporazumom 
uredijo talko, da bo vsaka od 

nj'ih po čistem računu zmož
na poravnati drugim vse svo
j e  obveznosti za dobavljeno 
blago in za opravljene storit
ve, da bo zmožna poravnati 
svoje obveznosti do družbe in 
razen tega opraviljati še funk
cijo razširjene reprodukcije, 
če bo torej združeno delo 
vsake TOZD ekonomsko 
uspešno, bo tudi podjetje kot 
združenje TOZD ekonomsko 
uspešno. 

Medsebojne obveznosti te
meljnih organizacij združene
ga dela se morajo seveda po
staviti kot trajne. Temeljna 
obveznost, 'ki j o  vsaka TOZD 
mora prevzeti, j e  prav ta, da 
bo trajno opravljala svojo 
funkcijo v tehnološki delitvi 
delovnega procesa podjetja. 
Torej ne more biti niti govo
ra o tem, da se ena ali druga 
TOZD lahko odcepi od pod
jetja, če bi s tem odpadol 
člen v verigi delovnega pro
cesa. S tem bi bil namreč 
ogrožen obstoj ostailih TOZD. 
Dokler pa se o kaki spre
membi odnosov ne doseže 
soglasnost, ostane pač pri 
starem. 

Ustavno načelo soglasnosti 
TOZD glede skupnih intere
sov j e  torej zadostno jam
stvo, da ustanavljanje TOZD 
znotraj podjetja ne bo v ško
do posilovnih ciljev podjetja. 
Ce pa k temu dodamo večjo 
zainteresiranost delavcev za 
rezultat dela, boljšo organiza
cijo upravljanja in vodenja 
in sploh čiste račune, Jahko 
od novega sistema pričakuje
mo le ekonomsiko korist in 
boljše medsebojne odnose, 
kar se bo končno odrazilo tu
di na izboljšanju družbeno
ekonomskega položaja vsake
ga posameznega delavca. 

Prihodnjič: Koliko in katere 
TOZD v ALPINl? 

Stojan PERTOVT, 
dipl. pravnik 

Prvi pari določenega modela — vzorci — morajo biti res lepo 
in natančno izdelani. Seveda se mora tudi nadaljnja proiz
vodnja čimbolj približati kvaliteti vzorca 

Sejem v Diisseldorfu 

Poliuretanski podplati in pisani zgornji deli bodo aktualni tudi v pomladni sezoni 

Čevljarski sejem v Diissel
dorfu j e  komercialnega zna
čaja in prikazuje prečiščene 
kolekcije posameznih čevljar
skih podjetij. Razstavljajo tu
di drugi evropski razstavljal-
d ,  največ jih j e  seveda iz 
Italije, dočim imajo ostale 
države kolektivne razstave. 

LetoSnji jesenski sejem j e  
bili sejem barv in podplatov. 
2iive, za nas ka j  nenavadne 
barve in debeli podplati v 
različnih izvedbah sta glavna 
in najbolj učinkovita motiva 
modne obutve za pomlad-po-
letje 1973. 

Gornje usnje j e  v glavnem 
lak, boksi in umetno usnje, 
vsi ti materiali so v lepih 
pastelnih barvah prevladuje
jo  pa rdeča, rumena, zelena 
in modra. Tudi velurja dn nu-
buka j e  še precej. KJaalčne 
barve gornjega usnja kot j e  
bela in beige so ostale v ozad
j u  in predstavljajo klasično 
obutev v normalnih podplat-
niih izdelavah, katere j e  bilo 
zetlo mailo. Večina vzorcev j e  
bilo kombiniranih v vseh mo
gočih barvAih izvedbah, nobe
nega zakona ni o številu in 
kombiniranju barv na posa
meznem modelu. Modeli so 
sestavljeni iz manjših kosov, 
kar gre v prid izkoristku dra
gega gornjega usnja. 

Podplatne izdelave pri žen
ski obutvi so pri vseh proiz-
vajaldh modne obutve slične. 
Največ j e  čevljev s platojem 
v vseh višinah. Veliko j e  tudi 
poliuretanskih podplatov z 
nižjimi petami v normalnih 
izvedbah brez posebnih orna-
mentov, kakor jih ponuja mo
da iz Italije. Tudi barvastih 
poliuretanskih podplatov j e  
precej, kar zopet predstavlja 

kombinacijo čevlja. Zanimivo 
je, da so nemški proizvajalci 
zelo malo vdelaili italijanskih 
podplatov, čeprav jih Italija 
največ proizvaja. Naslednja 
podplatna varianta ženske 
obutve j e  montažni podplat, 
ki j e  v zgibu tanek, spredaj 
pa zopet v stilu platoja. Taki 
podplati so različnih debelin 
od 6—15 mm. Pri teh podpla
tih so pete oblečene z gor
njim usnjem. Najnovejši krik 
mode pa so podplati iz debele 
porozne gume v različnih bar
vah: rdeča, rumena, zelena, 
modra in bela. 

Podplati iz porozne gume 
so še lažji in cenejši od poli
uretanskih. Čevlji s tankimi 
podplati so izrazito športni in 
zelo privlačni. 

Tudi moška moda prinaša 
novosti. Gomjii deli so kom
binirani v malo bolj umirje
nih barvah kot ženski. Naj
več se kombinirajo različni 
toni rjavih barv boksov ali 
boksa in velurja. Precej j c  
bilo čevljev iz svinjskega ve
lurja, kar do sedaj ni bil pri
mer. Tudi čevljev iz nubuka 
j e  še vedno dovolj. Podplati 
pri moških čevljih so gumi
jasti ali poliuretanski, tako 
gumijasti kakor poliuretanski 
so različnih debelin. Novost 
pni moški obutvi pa so visoke 
pete tudi do 50 mm, seveda 
so to poliuretanski podplati z 
debelim prednjim dolom — 
platojem. Značilno je, da so 
se visoke pote in kombinira
ni gornji deli bolj  uveljavili 
v Nemčiji kakor v Italiji. 

Torej lahko s sigurnostjo 
trdimo, da bo sezona pomlad-
poletje 1973 prinesla toiliko 
novosti na trgu, kot jih že 
ni bdJo nekaj let nazaj. 

Marijan Bogataj 



V pokoj 
odhajajo 

Franc Kavčič — Gričarjcv 
Izhaja iz 14-čIanske družine 
kot najstarejši ein. Pred 40 
leti se j e  začel učiti za čev
l jar ja  pri  nekem privatniku 
v Kranju. 

Samoupravna kronika 
— september 1972 — 

11.9. Odbor za 
izobraževanje 

Razpravljano in sklepano o 
štipendijah za izredno šola
nje. Potrjena ustanovitev iz
rednega oddelka poklicne čev
ljarske šoJe v Gorenji vasi. 
k je r  se j e  za izredno šolanje 
prijavilo preko 20 kandida
tov. Podeljeno 7 štipendij za 
redno šolanje na poklicni 
čevljarski šoli, 1 štipendija za 

gimnazijo in 1 za ekonomsko 
fakulteto. 

20.9. Odbor za 
osebno odgovornost 

Obravnavana kršitev delov
ne dolžnosti MIJATOVIĆ 

MOMIRA, poslovodja v pro-
dajaiLni obutve Beograd II, za
radi primanjkljaja v proda-
jailni. 

27.9. Odbor za 
osebno odgovornost 

MIJATOVIC MOMIRU izre
čen ukrep izključitve iz delov
ne skupnosti ter ugotovljena 
njegova odgovornost za po
vzročeno škodo podjetju. 

28. 9. Odbor za  
delovna razmerja  

Imenovan poslovodja pro
dajalne ALPINA v BjeJovaru. 
Za obrat Col sprejeta 1 nova 
delavka. Potrjeno 8 odpovedi 
dela. 

Kadrovske novice 
Do druge svetovne vojne Je 

bil  zaposlen pri raznih pri
vatnikih v Kranju, med voj
no pa  Je moral iti v Avstrijo. 

2e leta 1946 se Je zaposlil v 
podjetju, Id se Je čez par let 
prelevilo v Alplno, Ves čas 
po  osvoboditvi Je bi l  zapo
slen v našem podjetju.  V to
varni Je delal na skoraj vseli 
fazah, nazadnje pa j e  delal 
na fazi odprava ozkih grl. 

Na vprašanje, kaj .  b o  delal 
v pokoju, pravi, da b o  z dru
žino začel graditi majhno hi-
£o. Zaupal nam Je tudi skriv
nost, da Je vnet in uspešen 
gojitelj  malih živali, s kateri
m i  se misli baviti tudi v bo
doče. 

Ob odhodu v pokoj  želimo 
Francu še obilo zdravih in  
srečnih let. 

Emest Demšar 

Tudi mesec september j e  
bid razgiban na kadrovskem 
področju. V tem mesecu smo 
v delovno razmerje sprejeli 
naslednje nove sodelavce; 

— v obratu v Zireh: Nadi-
ža\'cc Danica, Dolanc Mojca, 
Prek Sonja, Nuk Cvetka, Ko-
lenc Iztok — strojni tehnik 
in Mlinar Zoran — aranžer, 

— v prodajni mreži: Kiš 
Nada v Koprivnici, Spanec 
Ivanka v Zagrebu I in Cad 
Marjeta v Ljubljani I, 

— na Colu: Čuk Genovefa, 
Cernigoj Zarja, Bruna 
Skvarč. 

Delovno razmerje j e  prene
halo Repić Francu še v po
skusni dobi, Kavčič Heleni, 
Malovašič Antonu, Bogataj 
Vinku, Subic Hieronimu, Ob-
lalk Anici in Loskovec Ivanki 
pa sporazumno. 

Iz naše zgodovine 
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29.9. Odbor za 
osebno odgovornost 

Na podlagi ugotovljenega 
dejanskega stanja, j e  sprejet 
sklep, da škoda, ki j e  nastala 
v zvezi s prelitjem mazuta ni 
bila povzročena namenoma, 
niti iz velike nepazljivosti in 
torej ne pride v poštev od
škodninska odgovornost. Za 
škodo j e  namreč kriva slaba 

Upokojeni so bili Anka Tu-
Sek, Franc Kavčič in Ivana 
Mailovrh. 

Samovoljno j e  zapustila de
lo Zlatka Kobilica na Jeseni
cah, Geček Vladimir iz Bjelo-
vara pa j e  bid izključen. Na 
lastno željo so bile premešče
ne: Silva Poljanšek iz proda
jalne v Idriji v prodajalno 
Žiiri, Ljudmila Grošelj iz ob
rata Ziri v obrat Col, Majda 
Frelih pa iz obrata Ziri v 
obrat Gorenja vas. 

StevHo zaposlenih z vsemi 
spremembami j e  naslednje: 
obrat Ziri 1031 
obrat Gorenja vas 196 
obrat Col 69 
maloprodajna mreža 211 
skupaj 1507 

Ernest Demšar 
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organizacija dola m zadolži
tev v vzdrževalnem obratu ter 
skladišču, zaradi česar j e  že 
pri najmanjši ncpazljdvosti 
bila povzročena velika mate
rialna škoda. 

V javno obravnavo j e  dan 
osnutek resolucije proti al

koholizmu. 
Anioi Remih izrečen zadnji 

javni opomin, zaradi 3 dni 
neopravičenega izostanka. 
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Kdor se j e  v m i l  na plažo pozno popoldan, Je lahko v miru 
spremljal zaton sonca v morje.  Prizor j e  res čudovit in  ne
pozaben! 

Kako smo 
letos letovali 

Na se jmu »Koža i obuća« v Zagrebu smo sodelovali že leta 1954. Za model smučarskega čevlja 
smo prejeli zlato medaljo. Nadaljujmo tradicijo! 

Počitniški dom ZLATOROG 
v Umagu j e  bil letos odprt 
od 10. junija do 10. septem
bra. Bilo j e  13 izmen po 7 
dni. Izmene s o  bile dobro 
zasedene. V glavni sezoni j e  
bilo celo več interesentov, kot 
imamo na razpolago ležišč, 
medtem ko so bile kapacitete 
v prvih in zadnjih izmenah 
le delno zasedene. 

Vseh oskrbnh dni j e  bilo 
letos realiziranih 3359; od te
ga so letovale osebe nad 10 
let 2468 dni, osebe do 10 lot 
starosti pa 891 dni. Plan, ki 
ga nam j e  določila Počitni
ška skupnost ZLATOROG 
smo presegla za cca 10%. Za 
oskrbnino j e  bilo vplačano 
skupaj 137.123,00 din. Celoten 
znesek so vplačali letovalci 
sami, ker letos podjetje ni da
jalo posebnega regresa za le
tovanje v našem počitniškem 
naselju. V ZLATOROGU j e  v 
naših hiSicah letos letovalo 
413 oseb: 162 članov kolektiva, 
104 njihovi ožji svojci nad 10 
let, ter 104 njihovi ožji svoj
ci pod 10 let starosti. Naših 
upokojencev j e  bilo samo 8 
ter 5 njihovih svojcev. Osta
lih gostov j e  brio 30, od tega 
6 otrok. Le ti so imeli mož
nost letovati v naših hišicah 
v juniju in septembru. Z leto
vanjem v Zlatorogu so bili 

vsi v glavnem zadovoljni in 
nismo prejeli posebnih pri
pomb. 

Kapacitete v ZLATOROGU 
so za naše podjetje že pre
majhne. Zato j e  nekaj članov 
našega kolektiva letovailo v 
domu oddiha Občinskega sin
dikalnega sveta Skofja  Loka 
v Strunjanu in na Rabu. V 
Strunjanu j e  letovalo 38 odra
slih oseb ter 8 otrok. Od tega 
j e  bilo 23 čdanov kolektiva, 
15 njiihovih svojcev ter 8 osta
lih. Na Rabu j e  letovalo 5 
članov kolektiva in 3 njihovi 
svojci. Zaradi viš je cene 
oskrbnega dne in 10-dnevnih 
izmen za letovanje na Rabu 
ni bilo veiliko interesentov, 
vendar tisti, ki so  se za le
tovanje v tem kraju odločili, 
s o  l i l i  azredno zadovoljni. 
Plaža j e  na Rabu odlična in 
blizu počitniškega doma. Med
tem ko j e  letovalce v Stru
njanu motilo predvsem to, da 
j e  plaža (čeprav lepa) precej 
oddaljena od naselja ter da 
so počiitniške hišice dokaj ne
udobne. Gostje v Strunjanu 
so pogrešali tudi zabavo. 

Letošnjo sezono letovanj 
lahko ocenimo kot zadovolji
vo. Zadovoljstvo pa bi bilo 
še večje, če bi bile boljše 
vremenske razmere. 

M. Jesenko 



Mnenja: 

Štipendije niso vse 
Zcfllim opozoriti na nekaj 

problemov, na katere sem na
letel kot štipendist Alpine, 
kot študent in kot bodoči 
član delovnega kolektiva Alpi
ne. 

Štipendiranje se j e  v Alpi-
ni v zadnjih letih precej 
razširilo, če ga ocenjujemo 
po številu štipendistov. Na 
žailost pa se j e  pri vse šir
šem programu štipendiranja 
pozabljalo na višino štipendij, 
kd ni šJa v korak s stroški 
študija. Študentski minimum 
iz leta v leto narašča in j e  
letos že dosegel višino 950,— 
din mesečno, poprečna višina 
štipendij študentov na viso
kih šolah — štipendistov Al
pine pa  j e  bila v zadnjem 
Sorskem lotu t o m a j  neka j  
nad 400,— din, kar j e  tudi do 
40 % manj od poprečne višine 
štipendij študentov visokih 
šol pri nekaterih drugih pod
jetjih. 

Zaradi takega stanja smo 
študentje v septembru 1972 
sestavili utemeljen predlog, 
kolikšna bi morala biti viši
na štipendij v šolskem Jetu 
1972/73, da bi ustrezala zvi-

Sodelavce naprošamo, da 
prispevke za novembrsko šte
vilko oddajo v uredništvu do 
31. oktobra. 

šanim stroškom in tudi sprc-va 
jotemu družbenemu dogovoru 
o višini štipendij. Ta predlog 
smo posredovan odboru za 
izobraževanje, ki se j e  s pred
logom strinjal. Problem j e  v 
tem, Ikako zagotoviti dodatna 
sredstva. O tem na j  bi na 
prvi redni sej'i razpravljal de-
laivski svet. Mislim, da to ne 
bi smel biti prevelik pro

blem, s a j  so potrebe po do
datnih sredstvih za preosta
nek letošnjega leta Je približ
no 38.000,— din. Zato študent
j e  pričakujemo, da bo možno 
naš predlog v čim krajšem 
času realizirati. 

Na počitniški praksi sem 
naletel na zalo tovariško 
vzdušje, opazil pa sem tudi 
nekaj perečih problemov. 
Eden izmed njih j e  ta, da 
ima 1.500-članski delovni ko
lektiv Alpine samo 3 zaposle
ne z visoko izobrazbo. 0Д % 
zaposlenih z visoko izobrazbo 
je podatek, ki je  globoko pod 
jugosilovansikim poprečjem. 

Ailpdna skuša v zadnjem ča
su zapolniti vrzeli v kadrov
ski zasedbi z obsežnim pro
gramom štipendiranja. Ven
dar pa s stališča tistih, ki 
n a j  bi v prihodnosti pred-
stavljaili strokovni kader Al
pine, obstojata dve oviri: pr-

j e  ta, da  nekateri štipendi
sti ob nastopu službe niso 
dobili in ne dobijo ustreznih 
delovnih mest, po drugi stra
ni pa so mnoga delovna me
sta neustrezno zasedena. Dru
ga ovira pa j e  nerešen sta
novanjski problem. Vsi vemo, 
da se ta  problem ne da rešiti 
čez noč. ker AJpina trenutno 
razpolaga z majhnim števi
lom stanovanj, vendar bi bi
lo treba poskrbeti za dolgo
ročnejše in perspektivne re
šitve. Cas je, da pogledamo 
resnici v oči. Delovnih mest 
za ljudi z izobrazbo j e  danes 
k sreči še vedno dovolj, zato 
za nikogar ni nujno, da se 
mora zaposliti ravno v tem 
in ne v nekem drugem pod
jetju. Pomemben faktor pri 
odločitvi o kra ju  zaposlitve 
pa j e  vsekakor tudi osebni 
stainidard, ena izmed bistvenih 
postavk v osebnem standardu 
pa j e  možnost reševanja sta
novanjskega problema. S tem 
hočem reči, da nerešeni sta
novanjski problem odbija 
strokovne kadre iz Zirov, ker 
s o  drugod boljše možnosti. 
To se bo dogajalo toliko ča
sa, dokler t a  problem ne b o  
zadovoljivo rešen. Zdi se mi 
namreč, da bi bilo nekoliko 
otročje pričakovati, da bodo 
vsi l judje  idealisti ali »lokal-

patrioti« in da bodo zato pu-
iščaili <ob ^tran& druga po
membna, pa čeprav ne ideali
stična, ampak materialna 
v p r a š a j a .  

Ostane nam upanje, da se 
bodo v prihodnje ti proble

mi v Zireh začeli hitreje in 
bodj učinkovito reševati. Ob 
koncu želim delovnemu kolek
tivu Alpine na vseh področjih 
čimveč uspehov. 

Tomaž Košir 

Srečanje mladih 
proizvajalcev obutve 

v mladinskem domu v Bo
hinju j e  bito 30. septembra 
srečanje mladincev tovarn 
čeviljarske stroke. Namon sre
čanja j e  bil, da se mladi spo
znajo in se pogovorijo o pro
blemih in težavah v posa
meznih delovnih organizaci
jah. 

Zbralo se j e  Okrog 80 mla
dih iz štirih tovarn: PEKA, 
JELENA, LILETA in ALPI
NE. Iz Alpine nas j e  n a  pot 
odšlo le 15, tako da smo se 
na to srečanje odpeljali z red
nim avtobusom v soboto ob 
sedmi uri z jutraj  in prispeli 
v Bohinj ob desetih. Tam j e  
bilo zbranih že precej mladih. 
Spregovorili so nam vsd pred
sedniki mladinskih aktivov 
omenjenih tovarn. 

Ob 13. uri j e  bilo kosilo, 
ob 15. uri pa smo se vsi zbra
li v prijetni sobi, k j e r  nam 
j e  govorid predsednik občin
ske skupščine Maribor, ki j e  
orisal probleme in težave mla
dih. Nato sta povzela besedo 
predsednik Zveze mladina 
Slovenije in predsednik sindi

kata Slovenije, k i  sta govo
rila o izobraževanju mladih in 
vključevanju mladih v samo
upravne organe. 

Sledila j e  večerja, zatem pa 
zabavni večer s plesom, ki se 
j e  v prijetnem razpoloženju 
precej zavlekel. 

V nedeljo z jutraj  smo se 
odpravili na Vogel, nekateri 
k slapu Savica, drugi pa so 
ostali kar v domu, k je r  so 
se vsak po svoje zabavali. 
Nam vreme ni bilo posebno 
naklonjeno, s a j  j e  gosta me
gla zakrivala pogled v dolino. 
Toda to nam ni pokvarilo raz-
položenja. 2 e  ko smo prišli 
na Vogel nas j e  pozdravilo 
toplo sonce. Po krajšem iz
letu po bližnji okolici smo se 
dobre volje odpeljali v doli
no, k je r  smo imeli še skupno 
kosilo v mladinskem domu. 

Poslovili smo se bogatejši 
za lepa doživetja in si zažele
li š e  takih ali podobnih sre
čanj. 

Zares, takih srečanj si še 
želimo. 

Jožica GALICIC 

Dan planincev 
Vsako loto — drugo nede

l j o  v septembru — imajo pla
ninci svoj dan. Prodno se za-
pro planinski domovi s e  še 
enkrat podajo v gore in nato 
srečajo na določenem mestu. 

Letos j e  bila osrednja pro
slava ob DNEVU PLANIN
CEV 10. septembra na ZAVR-
SNICI. Tudii Planinsko dru
štvo Ziri j e  organizirajo ude
ležbo na tem shodu. Odziv 
planincev j e  bil zelo dober. 
Prijavilo se j e  skoraj  40 čia-
nic in članov ter 50 pionirjev. 
Zaradi slabega vremena v so
boto in nič k a j  razveseljive 

napovedi za nedeljo j e  bila 
udeležba nekoUko manjša in 
se j e  shoda udeležilo 25 sta
rejših planincev, medtem, ko 
pri mlajših ni bilo velike raz
like od prijavljenih in j e  bil 
avtobus poln. 

Olainice in filand so se na 
pot odpravili že zgodaj zju
t r a j  in se najprej  povzpeli na 
2206 metrov visok STOL, pio
nirji pa so se odpravili kar 
na proslavo na Završnico. Pro
slava j e  bila zelo dobro orga
nizirana in j e  primemo poča
stila ta dan. Popoldan j e  bila 
za zaključdk predvidena za
bava na prostem. Dež j e  to 

onemogočil in se j e  večina 
planincev odpravila kmalu po 
proslavi domov. Tisti najbolj  
vneti pa se rušo dali in so se 
skupaj  z ansamblom Gorenj
ci, ki j e  skrbel za veselo raz
položenje, odpravili v dom 
Partizana v Žirovnici, k jer  se 
j e  srečanje nadaljevalo. 

Zirovskš planinci s o  letos 
zelo aktivni. Organizirali so 
veliko izJetov in pohodov in 
s tem pridobili marsiikaterega 
člana. Z zadovoljstvom ugo
tavljajo, da se izletov in po
hodov udeležuje vedno več 
članov. Torej trud in delo 
organizatorjev le nista zaman. 

Zanimanje za pohode v hribe Je vedno večje 

Kdaj bo proslava? 
Ob razdeljevanju sredstev po zaključnem računu smo v 

sklad skupne porabe namenili tudi znesek za proslavo 25-
letnice podjetja. 

Na nekaj sejah samoupravnih organov smo govoriti, kdaj 
bi bilo primerno praznovati jubilej in se zedinili, da bi to 
napravili skupaj, ko bi predali novo halo svojemu namenu. 

Priprave okrog tehnologije in lokacijskih momentov so se 
zavlekle, kakor tudi izdelava načrtov. Naknadne telave so 
nastale pri urejevanju melioracijskega kanala. 

X izgradnjo bomo pričeli najkasneje zgodaj spomladi in 
pospešeno nadaljevali. Ko bo hala dograjena, bomo izvršili 
novi razpored prostorov za skladišča, razvoj in proizvodnjo. 
Takrat bi bilo primerno, da zdruiimo praznovanje delovnih 
in poslovnih doseikov z našo zgodovino. 

I. Rejc, dipl. oec. 

Dopisujte 
v naše glasilo! 

Jože Podobnik 

Pri spovedi 
Okraden sanj sem. Prebujen od krikov 
poniianj in prevar: uialjene resnice — 
v temi ne najdem si sledu kresnice, 
ki bi vodila me v prostost, iz labirintov 
bolestnih nagnjenj spačenih vesti. 
Kje so ljubezen, vera in ponos ljudi? 

Kje pričakovanja so in kje do njih Vodnica? 
Vsak hip iivljenja pust — in pepelnica: 
norost, kesanje pa ie spet lali... — 
Doklej, duhovnik, bo tako? In ti? 

Je v tebi Bog; za mene? Morda nož? 
Odvrzi vse. Za mene nič ni treba. 
Za mene je dovolj, preveč beseda — 
da vem, kaj si. Da si, preprosto, mož; 
le eden nas, podložnikov obreda: 
ki nosimo ga, vraga, v Šopku rož. 
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naselje ? Z I R I  — mestno 

Prva ccsta v 21reh asfaltirana Iz sredstev samoprispevka. Bodo kmalu sledile še druge? 

2irl so po letu 1957 uradno statistično zabeležene kot mestno 
naselje. Širjenje Industrije v 21reh Je povzročilo tudi širši 
razmah stanovanjske gradnje. S tem so se strjena naselja 
začela širiti, vendar Jc bila zazidava naselij sprva stihijska. 
Šele sprejetje urbanističnega načrta 2irov v letu 1969 Je po
menilo preokret k bo l j  načrtni gradnji. Z urbanističnim na
črtom so bile 21rl razdeljene na takozvane »cone«. Te »cone« 
določajo prostore za posamezno vrsto gradbenih objektov ali 
dejavnosti. Tako so določeni »prostori« za individualno sta
novanjsko gradnjo, nadalje za družbeno gradnjo stanovanj, 
obrtne dejavnosti, Industrijske dejavnosti In za objekte tako-
zvanega mestnega središča s trgovsko, gostinsko In družbeno 
kulturno dejavnostjo. Urbanistični načrt j e  postavil osnove 
urejevanja naselja za vnaprej, vendar Je moral upoštevati tudi 
rešitev vprašanj iz preteklih obdobij.  

Pri tem na prvo mesto po
stavljamo ureditev komunal
nih naprav t. j .  ureditev ka-
naJizadje, vodovoda in urc-
dii'tev cest. Urejevanje kanald-
zacije v sedanjem času j c  
skrajno nujno. Če pogledamo 
več lot nazaj, zasledimo v letu 
1967 razpravo q prispevku za 
kanalizacijo na iniciativo kra
jevne skupnosti in družbeno
političnih organizacij. Vendar 
pa do sklepa o prispevku go
spodarskih organizacij ni pri
šlo, kar j e  povzročilo, da j e  
današnje stamjje za pričetek 
dol na (kanalizaciji izredno 
slabo. V letošnjem lotu j e  bil 
prispevek za komunalni raz
voj  s strani delavskih svetov 
podjetij  izglasovan. S tem j e  
postavljena osnova za priče
tek obsežnih del na izgradnji 
osnovne mreže kanailizacije v 
naslednjih nekaj letih. 
Obnovitev vodovodnega 
omrežja 

Spričo vključitve več starih 
vodovodnih omrežij v enotno 

vodovodno omrežje j e  potre
ba po rekonstrukciji omrežja 
nujna. V sedanjem jesensikem 
delu bo zaradi pomanjkanja 
vode, ki s e  kaže že več let, 
priključen nov izvir vode. V 
ta namen že raziskujemo v-se 
večje studence na področju 
Zli rov. Raziskovalna dela 
opravlja Higiensko zdravstve
ni zavod iz Kranja. 

Po zdravstvenih predpisih 
se mora vsako novo zajetje 
pred priključitvijo na vodo
vod higiensko in kemično 
pregledati. Ko smo že pri vo
dovodu, moram omeniti, da 
sedanja cena za potrošeno vo
do že zdavnaj več ne pokriva 
dejanskih stroškov. Tudi v 
primerjavi z drugimi kraji  j e  
cena za vodo izredno nizka, 
s a j  se ni povišala že od leta 
1967. razen manjšega poprav
ka v letu 1970. O novem pred-
ilogu za ceno porabljene vode 
bo ikmallu razpravljal svet 
krajevne skupnosti. Montira
n j e  vodomerov pa bo prišlo 
na vrsto po rekonstrukciji vo
dovodnega omrežja. 

Odlaganje smeti 
— zahtevnejše in dražje 

V letošnjem detu so se zara
di epidemije zlatenice stroški 
odlaganja smeti izredno pove
ča:! i in bo treba sedanje tarife 
spremeniti. V zvezi z odlaga
njem smeti bi ponovno opo
zorili prebivalce in dolovne 
organizacije, da j e  z zakonom 
prepovedano in kaznivo odla
ganje smeti izven določenega 
odlagališča, ne glede na do
voljenje lastnika zemljišča. V 
interesu celotnega prebival
stva pa je, da z odlaganjem 
smeti na zato določeno odla
gališče ohranjamo naravno 
otkolje. V okoliške grape ne 
smemo odlagati smeti, da bo
mo lahko v prihodnjih letih 
koristili naše studence in po
toke za pitno in industrijsko 
vodo. 

Kako d o  asfaltirane 
ceste? 

Vzdrževanje cest na področ
j u  krajevne skupnosti Ziri j e  
povezano z izredno visokimi 
stroški. Klasično vzdrževanje 
cesit s posipanjem peska tako 
vsako leto »pogoltne« skoraj 
ves proračun krajevne skup
nosti. Učinek teh milijonov 
pa j e  zelo majhen. Predlog 
občanov za asfaltiranje cest s 
predela ceste »Lekarna — 
Umag« j e  nalotol na vsem 
območju Zli rov n a  izredno 
ugoden odmev. Asfaltirana 
cesta z dvema priključkoma 
j c  dolga 1750 m. 

Ureditev te ceste pomeni 
začetek akcije občanov za 
asfaltiranje vseh krajevnih 
cest. Kako zbrati potrebna fi
nančna sredstva? Občani so 
večinoma mnenja, da bi vse 
ceste, potrebne za asfaltira
nje, zajeli v izgradnjo isto
časno. Občani bi v obrokih 
pilačevaM prispevek kot del 
lastne udeležbe. Razen samoprispevka pa bi 
lahko uporabljali tudi nekaj 
družbeih sredstev. Pri tem 
pridejo v poštev sredstva iz 
prispevka od mestnega zem
ljišča in tista proračunska 

sredstva, ki j ih ne bi več »po-
goHnijI« pesek za posipanje. 
Pri colotirai akoiji bo največ 
sredstev potrebnih za etapno 
izgradnjo in asfaltiranje ceste 
Ziri — Nova vas — Račeva — 
Podlescc. Zamiisol o asfaltira
nju  vseh cest na območju Zi-
rov, vključno tudi ceste Ziri 
— Račeva j e  v resnici izvod-
Ijiiva. Zato apeliramo na ob
čane, ki se š e  niso začali do
govarjati o samoprispevku na 
svojem območju, naj  to čim
prej store in svoj interes spo-
roče krajevni skupnosti. V 
cikviru KS bi za celotno po
dročje na osnovi družbenih 
sredstev določili delež obča
nov pri investiciji. Dogovonli 
bi se tudi o številu obrokov. 
Vsekakor bi biilo treba do-
goTOre skleniti še to jesen, da 
bi lahko še letos sklenili po
godbo za asfaltiranje s »Cest
nim podjetjem Kranj«, ki j e  
že doslej pokazalo velilko po
moč in pripravljenost za iz
vedbo takšnih dol. 

Na kraju bi pripomnil še 
sledeče. Po novih predpisih 
o prodaji zemljišč za zazida-

vo bo v bodoče komunalni 
prispevek bržkone vključen 
že v ceno zemljišča ob naku
pu. S tem bi tudi vsi nadalj
nji  graditelji plačali prispevek 
in se obenem znebili skrbi za 
komunalne priključke. Plačilo 
tega prispevka pa bo obvezno 
tudi za tiste občane, ki v se
danjih prostovoljnih akcijah 
niso soudeleženi. Podrobnosti 
teh predpisov bodo znane v 
kratkem po razpravah v skup
ščini občine in na svetu KS. 

Kako n a j  poimenujemo 
ulice in ceste? 

Svet krajevne skupnosti 
predlaga, na j  bi poimenovali 
ulice in ceste predvsem s kra
jevnimi imeni in spominski
mi datumi iz NOV. Vabimo 
vse občane, da predlog imen 
ulic in cest sporoče na KS. 
V predlogu na j  bo z doseda
njimi hišnimi številkami 
označena ulica ali cesta, kate
ro predlagate. Na osnovi pre
jetih mnenj bo sestavljen 
predlog za imenovanje ulic in 
podan v razpravo občanom. 

Franci Pertovt, dipl.oec. 

Gluhodedov razstavlja 
V mestnem muzeju na gradu v Skofj l  Loki so 

). t. m. odprli enomesečno samostojno razstavo del 
člana našega kolektiva, slikarja samouka Ivana 
Gnihodedova. 

Ob njegovi razstavi m u  iskreno čestitamo in  
želimo še veliko uspehov pri njegovem ustvarjanju! 

Vse člane kolektiva pa vabimo, da si to razstavo 
tudi ogledajo. 

Uredništvo 

Moda 
Tudi Jesen In zimo bomo preživele na »visoki nogi«. Tako 

hočejo modni ustvarjalci. Razveselile pa se bodo predvsem 
manjše predstavnice nežnega spola. 

Elegantni modemi  čevlji so umirjeni, temnejših barv, pete 
pa so zelo visoke. 

Športne Izvedbe so največkrat v kombinacijah dveh ali 
več barv. Pogosto so podobni nogometnim ali tenis-čevllem. 
Semiš se že umika laku in  drugim gladkim usnjem. Podplati 
so najpogosteje Iz k rep gume ali iz polyuretana. 

Duša Mesec 



Osnovna šola prenovljena 
Novembra 1970. leta smo v 

Krajevni skupnosti Ziri izgla
sovali samoprispevek, ki j e  
bil namenjen ureditvi in do
graditvi šolskih prostorov v 
Žireh (nova telovadnica, po
daljšek šole za štiri kabinete, 
vrtec s kuhinjo in adaptaci
j a  obstoječe šolske zgradbe). 
2e po enem letu in pol zbi
ranja sredstev j e  prva faza — 
prenovitev šole — uspešno 
končana. 

Poglejmo na kratko kakšna 
dela so bila izvedena. 

1. Instalacija centralne kur
jave: Delo j e  izvajal privatni 
obrtnik Derlink Lojze. Ome
njeno delo j e  izvedel v zelo 

OBRTNI CENTER Žiri 
obvešča, da Je z novimi 
kadri razširil vodoinstala-
tersko dejavnost in  spre
jema nova naročila. Za 
nove gradnje dobavlja 
material za grobo instala
cijo brez prometnega dav
ka. 

kratkem roku in tudi kvali
tetno, s a j  smo z ogrevanjem 
na naši šoli zaenkrat zelo za
dovoljni. Predračun za cen
tralno kurjavo j e  znašal 
300.000,00 din, vendar bo delo 
nekoliko cenejše, ker smo 
opustili električno dvigalo za 
pepel in toplovodni bojier. 
Načrt za centralno kurjavo 

3. Vodovodne instalacije: 
Prav epidemija hepatitisa, ki 
v letošnjem letu razsaja po 
Žireh in za katerim j e  obole
lo veliko otrok, j e  bila 
razlog, da smo se odločili 
urediti naše, prej zelo skrom
ne sanitarije in napeljali vo
dovod tudi v razrede. Ome
njeno delo so prav tako hi
tro in kvalitetno izvedli 
stranski obrati SGP Tehnik 
iz Škofje Loke. Predračun za 
ta dela se j e  gibal v višini 
120.000,00 din. 4. Struganje in lakiranje 
parketov: Delo j e  izvedel Ko
munalni servis iz Kranja. Vi
šina predračuna j e  45.000,00 
din. 

5. Pleskanje šole j e  v celoti 
izvršilo Mizarsko podjetje iz 
Zirov. Prav tako pa tudi 
manjša mizarska popravila. 
Višina predračuna j e  80.000,00 
din. 

6. Vsa gradbena dela (dim
nik, dolbljenja in zazidave) j e  
prevzelo SGP Tehnik iz škof
j e  Loke. Gradbena dela pa 
nas bodo veljala približno 
300,000,00 din. 

7. Izvedena so bila še manj
ša obrtniška dela, kot pola
ganje tehnolita in keramičnih 
oblog po sanitarijah ter v 
razredih s približnim predra
čunom 80,000,(X) din. 

Moram omeniti, da j e  šola 
iz lastnih sredstev prispevala 
k adaptaciji 100,000,00 din. Ta 

E X P O R T  
ljubljana 

trgovsko izvozno podjetje 
za domačo in umetno obrt 

j e  projektiran tako, da se bo 
ob dograditvi telovadnice, 
vrtca in podaljška šole doda
la le še ena peč. Priključki za 
dodatne objekte so torej 
predvideni že sedaj. 

2. Elektroinstaiacije: Sko
r a j  v celoti smo zamenjali 
elektronapeljavo, ker j e  bila 
stara že iztrošena in ceJo ne
varna zaradi možnih požarov. 
Zamenjali smo vsa svetlobna 
telesa na šoli in tako dosegli 
normative, ki se predpisuje
j o  za osnovne šole. Napeljali 
smo ozvočenje šole s kapaci
teto za poznejši priključek 
vrtca, telovadnice in novih 
kabinetov. Naknadno bodo 
montirane električne ure in 
avtomatski zvonec. Predra
čun za olaktroinstalaoije se 
j e  gibal v višini 295,000,00 din. 
Delo j e  izvedlo podjetje »In
stalacije« iz š k o f j e  Loke kva
litetno in hitro. 

v septembru sta se za 
vedno poslovila naša upo
kojenca TOMAŽ VONCT-
NA in JAKOB GANTAR. 

Oliranill Ju bomo v traj-
nem spominu. 

modernejše oblike, kot so: 
celodnevno bivanje učencev v 
šoli pod strokovnim nadzo
rom, celoletna mala šola, itd. 

področju izvenšolskih dejav
nosti. Omenim naj, da j e  na
ša ekipa pionirk v letu 1971 
osvojila državno prvenstvo v 
košarki in da j e  ta ekipa že 
tri leta republiški prvak 
(1970, 1971, 1972). Uspeh j e  še 
toliko večji, ker ekipa trenira 

ročju. Zato naj bo moja za
ključna misel takole obliko
vana: Menim, da so sredstva, 
ki jih prispevate, dobro na
ložena in se nam bodo v pri
hodnjih letih bogato obresto
vala! 

Slobodan Poljanšek 

i «-? г 
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denar smo porabili predvsem 
za opremo štirih novih kabi
netov, ki smo jih pridobili v 
kleti, za opremo hodnikov, 
knjižnih stojal za pionirsko 
in strokovno knjižnico, za no
ve šolske table in za moder
na učila, kot so npr. grafo
skopi in akvariji. 

Vsa omenjena dela skupaj 
nas bodo veljala približno 
1.200,000,00 din, verjetno pa 

bo vsota preikoračena za 
100,000,00 din, ker se j e  ob 
poteku dela pokazalo, da j e  
bil obseg nekaterih del (pred
vsem gradbenih) večji, kot se 
j e  prvotno predvidelo. 

Vsota 1.300,0(X),(X) din pred
stavlja nekaj več kot eno in 
pol letni samoprispevek v 
KS Ziri. Torej ostane še pet 
let in pol za zbiranje sred
stev namenjenih za gradnjo 
novih objektov. Ob tem se 
nam vsem postavlja vpraša
nje, kako bo potekala grad
nja  šolskih objektov v pri
hodnjih letih. 

Ze v letu 1973 nameravamo 
pričeti z gradnjo vrtca, s ka
paciteto 120 otrok dnevno. 
Poleg vrtca se bo gradila še 
kuhinja, ki bo s svojo zmog
ljivostjo zajela tudi šolo. Ta
krat bomo lahko prešli na 

Zunanjost šole se siccr nI dosti 
ogledali 29. septembra 1972, ko  

Menim, da mi ni treba še po
sebej omenjati, da bodo ti 
učenci lahko dobili kosila v 
šoli po sorazmerno nizki 
ceni. 

Kdaj se bo pričela graditi 
tolovadnica in podaljšek šole 
j e  vsekakor odvisno od naše
ga gospodarskega razvoja v 
prihodnjih letih (s tem mi
slim, v kolikšni meri bo in
flacija vplivala na podražitev 
gradbenih materialov in sto
ritvenih uslug). 

Naša osnovna šola po svo
jih učnih in vzgojnih rezulta
tih dosega zelo lepe uspehe. 
Naj omenim, da j e  naš letoš
nj i  učni uspeh po popravnih 
izpitih znašal kar 98,5 %. Prav 
tako so veliki naši uspehi na 

spremenila, v notranjosti pa j e  veliko novega. To smo si lahko 
j e  bila uradna otvoritev in ogled prenovljene osnovne šole. 

v improviziranih prostorih 
(brez telovadnice). Prav ta 
ekipa j e  septembra osvojila 
renuhliško klubsko prvenstvo 
v koSarki. 

Naš komorni pevski zbor 
se bo junija 1973 udeležil 
zveznega mladinskega pevske
ga festivala v Celju. Prav ta
ko so vidni uspehi tudi na 
drugih področjih izvenšol
skih dejavnosti (tako v občin
skem, kot republiškem meri
lu). 

Ob ureditvi šolskih prosto
rov pa j e  naša prihodnost še 
toliko bolj  svetla. Ob bolj
ših pogojih dela bomo prav 
gotovo dosegli tudi boljše re
zultate, tako na vzgojnem, 
kot na izobraževalnem pod

»DELO, 2IVUENJE. j e  
glaisiilo tovarne obutve 
ALPINA ZIRI. 
Ureja ga uredniški odbor: 
MARIJA KASTELIC, 
VLADIMIR PIVK, 
ALFONZ ZAJEC, 
ANTON ZAKELJ, 
ERNEST DEMŠAR, 
MILAN MOČNIK, 
STANE KOSMAČ, 
STOJAN PERTOVT, odgo-
vomi uredniik 
MAJDA JESENKO, glavni 
urednik 
Izhaja mesečno. Naiklada 
15(X) izvodov. 
Tisk Gorenjski tisk Kranj 

. i . - j f  . . 

V vse učilnice Je napeljan vodovod, tudi razsvetljava je  sedaj v redu 
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šport 
JUDOISTI SPET V I. LIGI 
Po več kot dveletnem pre

moru, se j e  judo klubu Al
pine uspelo ponovno prebiti 
v I .  republiško judo figo. 

Z rednim delom in trenin
gi so uspeli v letošnjii se
zoni nadoknaditi vse, ikar so 
zamudili v času, ko j e  bid ju
do v Zireh že skoraj popol
noma na dnu. Najprej so 
osvojili prvo mesto v II. slo
venski judo ligi, zasedli s o  
četrto mesto v republiškem 
pokali nem tekmovanju, en 
član kluba j e  uspešno tekmo
val na repubJiškem in držav
nem prvenstvu, bil pa j e  tu
di na pripravah državne re
prezentance. 

ZAHVALA 
Vsem sodelavkam in  so

delavcem, k i  ste o b  smrti 
dragega očeta VINKA LU-
KANA darovali vence in  
cvetje in ga pospremili na 
zadnji  poti iskrena za
livala. 

Urška BOGATAJ in  
Marica FILIPIC 

ZAHVALA 
Iskrena zahvala družine 

GANTAR iz Za vratca 3, ko
lektivu ALPINE za venec 
in spremstvo na zadnji 
poti našega pokojnega so
proga in očeta JAKOBA. 

2ena s sinom 
i n  hčerami 

ZAHVALA 
Ob smrti dragega očeta 

FRANCA JEREBA se vsem 
sodelavkam in sodelav
cem iskreno zahvaljujem 
za darovano cvetje in 
spremstvo na njegoH zad
n j i  poti. 

Francka JEREB 

Zato ni prav nič presenet
ljivo, da so se na kvalifikaci
jah za vstop v I. slovensko 
judo ligo. tako dobro odreza
li in sd brez poraza ponovno 

zagotovili mesto med najbolj
šimi. Kvalifikacije so bile v 
Slovenski Bistrici. Tekmova
nja  pa so se udeležile ekipe 
Alpine, Impola II in »Ivo 
Reja« iz Calja. Alpinci so obe 
ekipi zlahka premagali, »Ivo 
Reja« s 4:1, Impol II pa s 
3:2, ob tem pa s o  eno borbo 
zaradi poškodbe tekmovalca 
v prvem dvoboju predali. Ob 
tem uspehu gre vsekakor po
hvala vsem tekmovalcem, ka
kor tudi trenerju in vodstvu. 
Na tdkmovanju v I. slovenski 
ligi jim želimo čim več sreče, 
na njihove tekme pa jih bo
mo hodili bodrit v čim več
jem številu. Seveda pa se ob 
tem moramo zavedati,, da bo 
prišlo večkrat tudi do poraza 
v tekmovanjih z močnejšimi 
nasprotniki. 

KOŠARKA: 
ZAVIDUIVI USPEHI 
Ob tem uspehu, pa  vseka

kor ne smemo prezreti po
novnega uspeha mladih žirov-
skih košarkaric, ki so prve
mu mestu v republiki v med-
šolskem tekmovanju in četr
temu mestu v državi dodale 
še prvo mesto na klubskem 
republiškem tekmovanju pio
nirk. 

To tekmovanje j e  bilo v 
Skofji  Loki, udeležile pa so 
se ga ekipe: 2KK Maribor, 
Olimpija, Kroj, Ilirija, Ježica 
in Kladivar i i r i .  Zirovke so 
v predtekmovanju premagale 
2KK Maribor s 44:21 in Kroj 
z 21:18. V odločilni tekmi za 
prvo mesto pa so se pomerile 
z ljubljansko Olimpijo, ki so 
j o  premagale z 21:20. Kljub 
tesnemu rezultatu, j e  pokal 
pripadel boljši ekipi, s a j  so 

Žirovke vodile celo tekmo s 
5—8 točk prednosti, de na 
koncu so dovolile nasprotni
cam, da so se jim približale. 
Mladim košar kari cam čestita
mo ob tem ponovnem uspehu 
in upajmo, da bodo tudi v 
bodoče uspešno zastopale naš 
kraj.  

Vrstni rod: 
1. KJadivar 2iri 
2. Olimpija 
3. 2KK Maribor, 

sledijo pa Ježica, Kroj in Ili
rija. 

14. in 15. t .  m. s e  bodo mla
dinke Etikete borile za čim
bolj šo uvrstitev na mladin
skem republiškem prvenstvu, 
k je r  pa bo konkurenca izred
no ostra in bo uvrstitev med 
prvo polovico pomenila za 
nndade tekmovalke pohvale 
vreden uspeh. Držimo pesti 
zanje in upajmo na čimbolj-
ši uspeh. 

Vsa tekmovanja v košar
karskih ligah, k j e r  nastopajo 
žirovske ekipe so končana, 
razen ženske lige LTS, k j e r  
nastopa efcioa Etikete. Člani 
so s 6 osvojenimi točkami 
zasedli predzadnje 9. mesto v 
II. republiški ligi Zahod. 
Kljub nizkemu plasmaju pa 
j e  treba priznati, da s o  igrali 
dosti bol j  zrelo kot lam, ven
dar pa se jim pozna, da j e  
od cele ekipe med tednom 
doma samo 5 tekmovalcev, 
kar onemogoča reden tre

ning, tako da nekateri sploh 
niso trenirali, ampak s o  ob 
sobotah prišli domov samo 
na tekme. To se jim j e  ma
ščevalo na skoraj vseh tek
mah, s a j  so prvi polčas ali 
dobili ali pa izgubili z mini-
mailno razliko, medtem ko so 
jim v II. polčasu vselej pošle 
moči v najbolj  kritičnih tre
nutkih. Mladinci so v tekmovanju 
v mladinski ligi LTS, osvojili 
brez konkurence prvo mesto, 
s a j  so od 11 odigranih tekem 
kar 10 odločili v svojo korist, 
edini poraz pa s o  doživeli v 

tekmi z drugouvrščeno ekipo 
Črnuč v Črnučah. Priznati j e  
treba, da j e  mladinska ekipa 
zelo perspektivna in bi ob 
bolj  resnem delu in prizade
vanju posameznikov lahko 
dc^egla v nadaljnjem dolu še 

'boljše uspehe. 
Isito bi lahko trdili tudi za 

žensko ekipo Etikete, ki pa 
na žailosti še ni odigrata vseh 
tekem, ker s ta  bili dve zara
di republiškega prvenstva 
pionirk in mladink preloženi. 
Verjetno pa b o  zasedla dru
go mesto, kakor v spomla
danskem doki prvenstva, kar 
bo za prvo leto tekmovanja 
vsekakor odličen rezultat. Ce 
bodo še nadalje taJco resno 
delale in dobile dobrega tre
nerja, lahko pričakujemo, da 
se b o  čez dve leti ta ekipa 
borila v I. slovenski košar
karski ligi. 

Vsem judoistom in košar
karjem želimo, da bi s e  v 
zimskem času odpočili in 

pripravili za nadaljnja tek
movanja v naslednjem letu. 

Miha GOVEKAR 

NOVA SKAKALNICA 
Smučarski klub AIpLna gra

di novo 30-metrsko skakalni
co v Novi vasi. Za razvoj ska
kalnega športa j e  tak objekt 
nujno potreben. Slkakaiiica 
bo grajena po novem načrtu, 
ki ga j e  izdelali ing. Janez 
Gorišek. Po dogradiitvi nove 
bi opustili prejšnjo 30-motr-
sko, ker me ustreza pogojem 
lepega skoka. Odločili smo se 
za novo, ki pa j e  že v gradnji. 
Priprav za to akcijo j e  bilo 
vdtko od sečnje pa vse do do
kumentacije. Sam izkop bo 
treba opraviti ročno. Z ozi-
rom na časovno stisko b o  le 
vreme pripomoglo, da b i  bila 
skakalnica dograjena do zi
me. Težaive pa so tudi z delov
no silo, ki j e  ni moč dobiti 
niti za plačiilo. Kaj  več o tem 
pa kdaj  drugič. 

SK Alpina 

m 

Videli smo nekoga, Id j e  stai pred neuporabnim WC-]em 
(pravijo, da Je v naši tovarni več takih) in  ni vedel IcaJ bi.  
»KeJ pa Je djau« pa nismo slišali. Sporočite nam to vi, dragi 
bralci, in to do  konca tega meseca. 

Pogoj; največ pet besed. Nagrade so tri: 30, 20 in  10 din. 

тиши I 

^ i ^ 

JudoUti se zavedajo, da v močni konkurenci brez treningov ne bodo uspeli 

KEJ JE DJAU? 
Odgovorov na zadnje nagradno vprašanje j e  bilo veliko in 

j e  bilo kar težko odločiti, kateri zaslužijo nagrado. 
Uredniški odbor j e  končno odločil tako: 
I. nagrado prejme FRANC JESENKO, za odgovore: 
»KOŠARKAR: Je tud cistarje Ifupu slaščičar? 
GOSPODARSTVENIK: Al  še išeje notrajne rezerve? 
HUJSKAČ: Spet ba triba druga občina! 
ŠPORTNIK: Tie j e  pa trim pot. 
VASCAN: Bug de j  ana velika papiava. 
VOJAK: Dabar arganizirana terltarjalna abramba. 
ZUPAN: Triba ba govar od nerazvitili. 
SINDIKALIST: Tie pa n i  sacjainili razlile.« 
II. nagrado prejme ANICA COKAN, Id pravi: 
»Zdej pa edin pod Vrhnko!« 
III. nagrado IVAN URSIC, k i  j e  bo l j  resen: 
»Ni dast sam gavart.« 
Rekli so še marsikaj, kot n. pr.: 
— Stara cesta — Nova vas (Fanči Trček) 
— Tic j e  pa raja dama (Vida Orešnik) 
— Te pa z abiubam gliliaje (Ančka Govekar) 
— Račeva dnar in  pisk adnese (Zdravka Pertovt) 
— Dvih agnu u tre j ta stopu (Jože Malovašič) 
— Goste lukne — redka pamet (Anica Cokan) 
— Kod j e  pa abvoz (Angelca Jezeršek) 
— A ste valuharje jeskal (Peter Dolenc) 
— Kadaj nam baje  zrasle repetnice (Milan Oblak) 

Novo nagradno vprašanje 


